
 ZÁPIS 

     o průběhu XIII. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy 

     konaného dne 17.6.2021 v 18:00 hodin v klubovně hasičské zbrojnice. 

 

 

K bodu č. 1 – Zahájení 

Pan starosta Ing. Ondřej Hudec zahájil XIII. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy 

v 18:00 hodin a všechny přivítal. Konstatoval, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem. 

Informace o konání Zastupitelstva jsou vyvěšeny na úřední desce úřadu městyse Ostrov u Macochy 

a v pozvánce, kterou zastupitelé obdrželi. 

 

Přítomno je 11 členů zastupitelstva, jedná se o nadpoloviční většinu, takže zastupitelstvo je usnášení 

schopné. 

Omluveni jsou: Zdeněk Musil, Mgr. Veronika Jelínková, Ing. Ivo Ambrož, Mgr. Josef Škvařil 

 

Zapisovatelka: Hana Opatřilová 

 

Pan starosta navrhl jako sčitatele hlasů paní Opatřilovou Hanu. Jelikož nebyly vzneseny další 

návrhy a paní Opatřilová souhlasila, pan starosta navrhl usnesení. 

 

Usnesení 190/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy určuje Hanu Opatřilovou sčitatelkou hlasů při jednání  

XIII. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy. 

 

Hlasování č. 1:   pro: 11      proti: 0  zdržel se: 0 

      

 

K bodu č. 2 – Schválení programu 

Pan starosta uvedl, že všichni zastupitelé obdrželi program společně s pozvánkou na zasedání, 

program byl zveřejněn na webových stránkách obce a byl také vyvěšen na úřední desce městyse.  

 

Pan starosta 

Navrhuji změnu programu, konkrétně změnu názvu bodu č. 8, kde jsme se v průběhu příprav na 

zastupitelstvo dohodli ještě na dalším pozemku 1647/70, který by nám mohl být odprodán.  Bod č. 

8 bude přejmenován na: Nákup pozemků nad rybníkem – p.č. 1647/64 a 1647/70.  

Dále navrhuji vyřazení bodu č. 13 – Výkup pozemků za bytovkami – změna budoucí kupní 

smlouvy (u této kupní smlouvy jsme s majitelem pozemků doposud nedošli ke konečné variantě 

smlouvy) a místo něj zařadit bod s názvem – Zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 505/1 – 

novostavby Vintok. Dále bych doplnil program o bod programu č. 15 TS SPELEO – dodatek ke 

smlouvě o zřízení věcného břemene. 

K těmto bodům dostali všichni zastupitelé materiály před zasedáním zastupitelstva. 

 

Jelikož nebyly žádné připomínky ani další doplňující návrhy, nechal pan starosta hlasovat o 

usnesení. 

 
Usnesení 191/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

program XIII. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy.  

 
 



 Zahájení, určení zapisovatele a sčitatele 

 Schválení programu 

 Schválení ověřovatelů zápisu 

 Rozpočtová opatření č.  2, 3 a 4 

 Plnění rozpočtu 1-4/2021 

 Závěrečný účet městyse Ostrov u Macochy za rok 2020 

 Schválení účetní závěrky městyse Ostrov u Macochy za rok 2020 

 Nákup pozemku nad rybníkem – p.č. 1647/64 a 1647/70 

 Nákup pozemku za hasičským hřištěm – p.č. 1729/15 

 Nákup části pozemku nad ZŠ – p.č. 94/1 

 Zveřejnění záměru prodeje části pozemků nad ZŠ – p.č. 94/8, 102/1 a 103/5 

 Prodej části pozemků p.č. 75/3 a 1642/1 

 Zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 505/1 – novostavby Vintok 

 Prodej pozemků u Balcarky – změna kupní smlouvy 

 TS SPELEO – dodatek ke smlouvě o zřízení věcného břemene 

 Dohoda o provedení práce se členem ZM 

 Zpráva o činnosti rady městyse 

 Dotazy, připomínky a podněty 

 Závěr 

 

 

Hlasování č. 2:  pro: 11      proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 3 – Schválení ověřovatelů zápisu 

Pan starosta navrhl na ověřovatele zápisu Mgr. Evu Kalovou a JUDr. Františka Pernicu.                              

Jelikož nebyly vzneseny další doplňující návrhy a navržení zastupitelé souhlasili, nechal pan 

starosta hlasovat o usnesení. 

 

Usnesení 192/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

určuje 

Mgr. Evu Kalovou a JUDr. Františka Pernicu 

ověřovateli zápisu z XIII. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy. 

 

 

Hlasování č. 3:  pro: 9        proti: 0  zdržel se: 2  

Zdrželi se Mgr. Eva Kalová a JUDr. František Pernica 

 

K bodu č. 4. – Rozpočtová opatření č. 2, 3 a 4 

Rozpočtové opatření č. 2/2021 

Příjmy zvýšeny o 1.000,-Kč 

- snížení o 5.000,-  (dan z příjmu právnických osob) 

- zvýšení o 6.000,- (pohřebnictví) 

 

Výdaje zvýšeny o 1.000,-Kč 

- zvýšení o 6.000,-Kč  (krizová opatření v souvislosti s Covid 19) 

- snížení o 5.000,-Kč (ostatní finanč. Operace) 

 

Rozpočtové opatření č. 3/2021 

Příjmy zvýšeny o 51.500,-Kč (dotace ze státu na krizová opatření v souvislosti s Covid 19) 



Výdaje zvýšeny o 51.500,-Kč (výdaje na podporované byty) 

 

Rozpočtové opatření č. 4/2021 

Příjmy zvýšeny o 105.000,- ( příspěvek z úřadu práce na veřejně prospěšné pracovníky) 

Výdaje zvýšeny o 505.000,-Kč  

- zvýšení o 105.000,-Kč  (mzdy veřejně prospěšných pracovníků) 

- zvýšení o 400.000,-Kč (na paragrafu pitné vody z důvodu úprav komunikace u ZŠ a s tím spojené 

sdružené přípojky ke škole, která je velmi poruchová. Celý úsek ke škole se musí udělat nový. Na 

této investici se bude částečně podílet i Vodárenská a.s. Celá tato akce pravděpodobně vyjde na 

540.000,-Kč) 

Financování 400.000,-Kč 

 

Člen zastupitelstva pan Jaroslav Sedlák 

Ta vodovodní přípojka patří komu? 

 

Pan starosta 

Vodovodní přípojka je v majetku školy a z ní je potom dál odbočka na dětskou léčebnu. Celý úsek 

k odbočce na léčebnu se bude opravovat s tím, že poté, co se to opraví, to bude veřejný vodovod a 

škola bude mít vlastní přípojku. Dnes, když v areálu školy vznikají poruchy, tak je to všechno až za 

vodoměrem, a to je problém. Vznikají jednak odstávky a když je to za vodoměrem, tak všechny 

náklady jdou na vrub školy. 

 

Jelikož nebyly další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 193/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

bere na vědomí 

rozpočtová opatření č. 2, 3 a 4 podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 3:  pro: 11      proti: 0  zdržel se: 0  

 

 

 

K bodu č. 5 – Plnění rozpočtu 1-4/2021 

Pan starosta 

Podklady k tomuto bodu všichni zastupitelé dostali. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 194/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

bere na vědomí 

plnění rozpočtu městyse za období 1-4/2021 podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 5:  pro: 11      proti: 0   zdržel se:  

 

 

K bodu č. 6 – Závěrečný účet městyse Ostrov u Macochy za rok 2020 

Pan starosta 

V souladu se zákonem č. 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů v platném 



znění byl vypracován a je předložen ke schválení závěrečný účet městyse za rok 2020. 

Návrh byl řádně zveřejněn na úřední desce městyse. 

S ohledem na to, kolik akcí se v minulém roce udělalo, hodnotím výsledek závěrečného účtu 

kladně. Udělala se komunikace na skále, k lesíčku, elektroinstalace ve škole, plně dotované toalety 

v ZŠ a multimediální učebna. Loňský rok podle mě dopadl nad očekávání dobře. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 195/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

souhlasí 

s celoročním hospodařením a finančním vypořádáním městyse Ostrov u Macochy za rok 2020, 

včetně zprávy nezávislého auditora o výsledku přezkoumání hospodaření městyse za rok 2020 bez 

výhrad 

schvaluje 

Závěrečný účet městyse Ostrov u Macochy za rok 2020: 

- s celkovými příjmy po konsolidaci ve výši 28.286.787,94 Kč 

- s celkovými výdaji po konsolidaci ve výši 26.432.246,88 Kč 

- s financováním ve výši – 1.854.541,06 Kč 

podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 6:  pro: 11   proti: 0     zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 7 – Schválení účetní závěrky městyse Ostrov u Macochy za rok 2020 

Pan starosta 

Tento bod úzce souvisí s předchozím bodem, tak bych rovnou otevřel diskusi. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 196/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

účetní závěrku městyse Ostrov u Macochy za rok 2020 podle přeloženého materiálu  

 

 

Hlasování č. 7:  pro: 11     proti: 0    zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 8 – Nákup pozemku nad rybníkem – p.č. 1647/64 a 1647/70 

Pan starosta  

Předmětem tohoto bodu programu je nákup pozemku v lokalitě nad rybníkem, konkrétně se jedná o 

neudržované louky mezi rybníkem a kulturním domem.  

 

Členka zastupitelstva paní Mgr. Zdeňka Svobodová 

Chtěla bych se zeptat, které pozemky ještě nejsou v majetku obce? 

 

Pan starosta ukázal pozemky na plánku. 
 



Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 197/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

výkup pozemku p.č 1647/64 a 1647/70 za cenu 20 Kč/m2 podle předložené kupní smlouvy 

 

 

Hlasování č. 8:  pro: 11  proti: 0    zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 9 – Nákup pozemku za hasičským hřištěm – p.č. 1729/15 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu programu je nákup pozemku za hasičským hřištěm o rozloze 2.012 m2. 

V této ploše nejsou obecní pozemky pouze ty, které jsou ve vlastnictví Státního pozemkového 

úřadu. Pokud bude možnost, tak bych je rád vyměnil. Koupě pravděpodobně nepřipadá v úvahu. 

Pan starosta ukázal místo na plánku. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 198/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

výkup pozemku p.č. 1729/15 za cenu 20 Kč/m2 podle předložené kupní smlouvy 

 

 

Hlasování č. 9:  pro: 11     proti: 0   zdržel se: 0 

  

 

K bodu č. 10 – Nákup části pozemku nad ZŠ – p.č. 94/1 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu programu je nákup části pozemku p.č. 94/1 o výměře 90 m2 pod rodinným 

domem č. 473. Vykupujeme to z důvodu opravy komunikace, která tam byla započata. Na tomto 

pozemku chceme v rámci projektu dělat parkovací plochu, proto je v našem zájmu, abychom tento 

pozemek odkoupili.  

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 199/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

výkup části pozemku p.č. 94/1 za cenu 100 Kč/m2 podle předložené kupní smlouvy 

 

Hlasování č. 10:  pro: 11  proti: 0   zdržel se: 0 

  

 

 

K bodu č. 11 – Zveřejnění záměru prodeje části pozemků nad ZŠ – p.č. 94/8, 102/1 a 103/5 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu programu je budoucí prodej částí pozemků p.č. 94/8, 102/1 a 103/5 – vše 

v blízkosti zdravotního střediska. Podkladový materiál s náčrtem dotčených pozemků dostali 



zastupitelé mailem. Důvodem je majetkové vyrovnání za pozemek pod komunikací, které proběhne 

po dokončení rekonstrukce stavby. Již jsme se o tom na zastupitelstvu bavili. Máme ústní dohodu 

s majiteli zdravotního střediska o tom, že my jim odprodáme pozemky, kde se nachází schody ke 

zdrav. středisku a parčík a oni nám odprodají úsek pod místní komunikací tak, aby komunikace byla 

na našem pozemku. 

 

Člen zastupitelstva pan Jaroslav Sedlák 

Ty schody ke středisku teď patří komu? 

 

Pan starosta 

V současné době je polovina v našem majetku a polovina v majetku majitelů zdravotního střediska. 

Podle mě je dobře, že to bude mít jeden majitel. Kdyby si tam někdo třeba zlomil nohu, tak se bude 

řešit, na jakém schodu se to stalo. Oni o toto místo mají zájem, tak se prodeji vůbec nebráním 

Ještě bych doplnil, že až se stavba komunikace dokončí, tak bude zpracován geometrický plán, kde 

budeme přesně vidět výměry. Je možné, že o těchto pozemcích nebudeme moci hlasovat na příštím 

zasedání, ale až na dalším. 

 

Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 200/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

zveřejnění záměru prodeje části pozemků p.č. 94/8, 102/1 a 103/5 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 11:  pro: 11   proti: 0   zdržel se: 0 

  

 

K bodu č. 12 – Prodej části pozemků p.č. 75/3 a 1642/1 

Pan starosta 

Jedná se o prodej zahrady a předzahrádky před rodinným domem č.p. 193. Zveřejnění záměru již 

bylo řešeno na květnovém zasedání zastupitelstva. 

Pan starosta ukázal místo na plánku. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 201/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

prodej části pozemků p.č. 1642/1 a 75/3 podle předloženého materiálu majiteli RD č.p. 193 za cenu 

50 Kč/m2 podle předloženého návrhu kupní smlouvy 

 

Hlasování č. 12:  pro: 10     proti: 0   zdržel se: 1 

Zdržel se JUDr. Pernica František 

 

 

K bodu č. 13 – Zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 505/1 – novostavby Vintok 

Pan starosta 

Jedná se o přilehlý pozemek k jednomu z novostaveb na bývalém smetišti. Majitelé novostavby 

tento pozemek již částečně udržují a chtěli by jej mít ve svém vlastnictví, aby tam mohli nasázet 

stromy a nějakým způsobem ho začít využívat. 

Pan starosta ukázal místo na plánku. 

 



Paní Mgr. Zdeňka Svobodová 

Nebylo by lepší tento pozemek pronajmout? Tam jsou ještě další domy, kde by to mohli chtít 

koupit. 

 

Pan starosta 

Já osobně se nebráním prodeji. Budu rád, když se o ty pozemky bude někdo starat, než aby tam lidi 

dál něco vyváželi. Pokud by prodej nebyl schválen, byl bych i pro možnost pronájmu. 

 

 

Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 202/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 505/1 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 13:  pro: 10   proti: 0   zdržel se: 1 

Zdržela se paní Mgr. Svobodová Zdeňka 

 

 

K bodu č. 14 – Prodej pozemků u Balcarky – změna kupní smlouvy 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu programu je změna schválené kupní smlouvy. Tato smlouva byla schválena 

na březnovém zasedání zastupitelstva. Změny smlouvy jsou vyznačeny v jejím textu, který 

zastupitelé obdrželi.  

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 203/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

změnu textu kupní smlouvy k části pozemku p.č. 227 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 14:  pro: 10    proti: 0   zdržel se: 1 

Zdržel se pan JUDr. Pernica František 

 

K bodu č. 15 – TS SPELEO – dodatek ke smlouvě o zřízení věcného břemene 

Pan starosta 

Tento bod se týká plánované trafostanice, která bude sloužit k napájení dětské léčebny a posílení 

distribuční sítě na Sadové. Původní smlouvu jsme schválili na minulém zasedání zastupitelstva, ale 

došlo tam k drobné změně technického řešení. Projektant zjistil, že tato stavba se bude dělat dřív 

než stavba, která tomu měla původně předcházet, což je oprava původní trafostanice.  

Pan starosta ukázal plány vedení. 

 

Pan JUDr. František Pernica 

Vedení k nové léčebně bude nadzemní? 

 

Pan starosta 

Ne, bude vedeno kabelem. 

 

 

 



Usnesení 204/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

dodatek č. 103006265/001/2021 ke smlouvě o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 

s firmou EG.D. a.s. k pozemkům p.č. 1681, 1752/10, 1752/3, 1752/4, PK 1740/1, PK 1740/4, PK 

1740/6, PK 1745 a PK 1752 podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 15:  pro: 11     proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 16 – Dohoda o provedení práce se členem ZM 

Pan starosta 

V materiálech zastupitelé obdrželi návrh dohody o provedení práce se členem zastupitelstva p. 

Ferdinandem Zouharem – za účelem výběru místních poplatků od prodejců v době konání hodů. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 205/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

schvaluje 

dohodu o provedení práce podle předloženého materiálu 

 

Hlasování č. 16:  pro: 10   proti: 0   zdržel se: 1 

Zdržel se pan Zouhar Ferdinand 

 

 

K bodu č. 17 – Zpráva o činnosti rady městyse 

Pan starosta 

Soupis usnesení jsem zasílal, usnesení jsou také vyvěšena na úřední desce. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 206/XIII: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy  

bere na vědomí 

zprávu o činnosti Rady městyse Ostrov u Macochy od XI. Zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u 

Macochy 

 

Hlasování č. 16:  pro: 11  proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

 

K bodu č. 18 – Dotazy, připomínky a podněty 

Pan starosta 

Chtěl bych říci pár informací o akcích, které se udály za uplynulé období. 

- byla realizována místní komunikace okolo Bistra. Náklady byly poměrně vysoké 680.000,-Kč. 

Rekonstrukce je vydařená a rád bych pokračoval v opravě i na další cestě směrem k faře. Bylo by 

vhodné s tímto záměrem ještě počkat, až tam bude přeložen sloup nízkého napětí, který tam zavazí 

a až budou dořešeny majetkoprávní vztahy s jedním majitelem pozemků. 

 

- byla zahájena stavba místní komunikace k základní škole. Vedle zdravotního střediska jsou 



obrubníky po celé délce. Dál stavebníky nechci pouštět, dokud se tato část komunikace nedodělá, 

aby zůstal průjezd ke zdravotnímu středisku a ke škole. Až budou všechny podkladové vrstvy 

hotové, tak by mohl být průjezd tímto úsekem a mohlo by se pokračovat ve stavbě na horní části 

komunikace. Velmi dobrá zpráva je, že máme přislíbenou dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj ve 

výši 3,5 milionu Kč. My bychom měli platit zhruba 2,5 mil. Kč. 

 

- sklad na Bělé, zde bylo vydáno stavební povolení. V průběhu léta bychom chtěli dělat stavební 

úpravy. 

 

- na minulém zasedání byla schválena darovací smlouva na stodolu za humny. Smlouva již byla 

podepsaná. Chtěl bych udělat novou střechu a podlahu tak, abychom budovu mohli využívat. 

Skladovacích prostor nyní opravdu moc nemáme a tímto by se prostory vyřešily na několik let 

dopředu.  

 

- dotace, které máme přislíbeny jsou z Ministerstva pro místní rozvoj 3,5 mil. Kč, z Jihomoravského 

kraje na výbavu SDH 77.000 Kč a na informační centrum 43.000 Kč. Některé dotace již byly 

zamítnuty a některé žádosti ještě nejsou vyhodnocené. 

 

- dotace z minulého roku, které by měly být letos dokončené je zejména dotace z Ministerstva pro 

místní rozvoj na Územní plán ve výši 210.000 Kč. V běhu je dotace na dopravní automobil pro 

jednotku SDH z Ministerstva vnitra 450.000 Kč a z Jihomoravského kraje 300.000 Kč. Očekávám, 

že automobil bude stát kolem 1 mil. Kč, to znamená, že obec bude stát 250.000 Kč. 

Netrpělivě čekáme na dotaci z Ministerstva financí na opravu vody a kanalizace ve škole. Máme to 

již vysoutěžené a pokud dotaci dostaneme, tak bychom mohli hned stavět. 

 

- byla zahájena stavba dětské léčebny 

 

- v poslední době poměrně svižně pokračují jednání s majiteli v rámci pozemkových úprav. Myslím 

si, že nejpozději do konce příštího roku by administrativní část mohla být hotová. Bohužel efekt, 

který jsem si od toho sliboval, nějaké výrazné scelení pozemků, se našeho katastru týkat nebude. Je 

to z důvodu rozdělení Správou CHKO do jednotlivých zón a druhá věc je, že někteří majitelé, kteří 

mají hodně pozemků nechtějí se svými pozemky hnout. Proto se výrazného zjednodušení 

katastrálního území nedočkáme. Za mě je určitě dobře, že alespoň budeme vlastníci pozemků pod 

cestami.  

 

Pan Jaroslav Sedlák 

Na nové cestě ke škole bude jednosměrka? 

 

Pan starosta 

Ne, vedle zdravotního střediska od hlavní komunikace bude výhybka. Jedna z podmínek majitelů 

zdravotního střediska byla ta, že tato cesta bude otevřena jen v zimních měsících jako doposud. 

Během letních měsíců by se dala používat pouze pro pěší a cyklisty.  

 

Pan JUDr. František Pernica 

Já bych měl pouze připomínku k prodeji pozemků u Balcarky. Zdržel jsem se hlasování o prodeji 

z následujícího důvodu: již dvakrát došlo k „botě“, kdy se prodal pozemek pod parkovištěm u 

Balcarky, potom se prodal pozemek pod chodníkem u výstupu z jeskyně, v podstatě bez reciprocity. 

Peníze, které obec za tyto prodeje dostane jsou zanedbatelné. Šlo mně spíše o úvahu, zda by tento 

prodej neměl být svázán s možností směny nebo reciprocičního odkoupení pozemků, které vlastní 

stát a jsou třeba ve správě CHKO nebo jiných státem řízených organizací? Jsou to pozemky pod 

střediskem bývalého JZD a hlavně, co mě k této myšlence inspiruje, je parcela o výměře asi 3ha, 

která je pod retenční nádrží. Zdá se, že vydávání majetku Salmovým je uzavřena, i když vím, že se 



to bude projednávat až ve Štrasburku u mezinárodního soudu. Ale za určitých podmínek by se dalo 

jednat o směně, případně o odkupu. Zatím je to ve vlastnictví státu. Moje myšlenka směřuje 

k výstavbě další retenční nádrže. Je to z toho důvodu, že ty lesy, kterou jsou nad stávající retenční 

nádrží směrem k Lipovci a ke Kojálu v podstatě mizí. Schopnost zásobování stávajících vodních 

nádrží bude výhledově omezená. Domnívám se, že to prostředí, které tam je skýtá možnost 

vybudování další retenční nádrže. Dotace na to by se daly sehnat, i když je to v katastrálním území 

Krasové, tak by se to dotklo Ostrova jako takového. Tuto vizi jsem měl již před 40 lety. Faktem je 

to, že zatím ty restituční nároky apod. tuto věc komplikovaly a budou komplikovat i do budoucna. 

Prodeje státu se mně z tohoto důvodu příliš nelíbí. 

 

Pan starosta 

Myšlenka je to dobrá. Pozemky pod přehradou jsou Lesů ČR. 

 

Pan JUDr. Pernica František 

Ne, ty pozemky jsou Pozemkového fondu. Byly Lesů ČR, ale za mého fungování asi v roce 2007 se 

to převedlo pod Pozemkový fond.  

 

Pan starosta 

Stavba hráze je na pozemku Lesů ČR, vodní plocha možná bude Pozemkového fondu, tam si 

nejsem jistý.  

 

Pan JUDr. Pernica František 

Já mám na mysli tu plochu pod hrází. 

 

Pan starosta 

To máte pravdu, plocha pod hrází směrem k Ostrovu je Pozemkového úřadu. Nejsem si úplně jistý, 

že by toto bylo možné, protože z Pozemkového úřadu se hodně těžce dostávají jakékoliv pozemky. 

Za pokus by to určitě stálo. Oni, když už směňují pozemky, tak směňují s nějakým koeficientem asi 

1,2. To znamená, že za 1m z Pozemkového úřadu musíme dát 1,2 m pozemků našich. Tam jsou asi 

3 ha, nebránil bych se nabytí těchto pozemků. Nemyslím si ale, že prodej nějakých 2000m2 by byla 

pro stát nějaká výhoda. 

 

Pan JUDr. Pernica František 

Já jsem se pouze zdržel hlasování, ta věc je odhlasovaná a probíhá. Nicméně máme les, Vintok. 

 

Pan starosta 

Zkoušel jsem to již historicky směnit s Lesy ČR a neměli zájem. Nebránil bych se tomu, kdyby se 

našla jakákoliv cesta k tomu, aby obec tyto pozemky nabyla. Jsou to určitě zajímavé pozemky, kde 

by se dalo něco vodohospodářského vystavět. V tomto s Vámi souhlasím. Dnes, pokud vím, tak je 

to v pronájmu. Možná by stálo za to, nashromáždit takové množství pozemků, které by s námi stát 

byl ochotný vyměnit. Je to zajímavá myšlenka. Shodou okolností budu mít se zástupci Státního 

pozemkového úřadu jednání, tak se zkusím i na toto zeptat. 

 

Paní Mgr. Svobodová Zdeňka 

Chtěla bych všechny pozvat na Farní slavnost, která se bude konat příští neděli 27.6.2021 od 14:00 

hodin v areálu fary. Bude tam skákací hrad pro děti, občerstvení a hudba. 

 

Pan Jaroslav Sedlák 

Nešla by dát na začátek ulice Sadová cedule, aby nejezdila ta nákladní auta k nové léčebně horními 

ulicemi? 

 

 



Pan starosta 

Něco takového plánují stavebníci i pro lidi, kteří jezdí na Sadovou, hlavně pro rodiče z Lesní 

mateřské školky, kteří pro změnu jezdí přes stavbu. Pravidelně řeším se stavbyvedoucím, aby 

nákladní auta jezdila spodem. Stížnosti tam jsou a doufám, že to bude v blízké době dořešené. 

 

Pan JUDr. Pernica František 

Tam byla značka zákaz vjezdu vozidel nad 5 tun. Zmizela. 

 

Pan starosta 

Zmizela z toho důvodu, že nebyla legálně umístěna, na základě výzvy k odstranění z MÚ Blansko. 

 

Pan JUDr. Pernica František 

Byla tam umístěna účelně. Tam byly permanentně poruchy vodovodu. Od té doby, co se udělala 

oprava, tak tam poruchy nejsou. 

Ještě mám jednu připomínku ve vazbě na pozvánku na Farní den. Někdy v roce 2007 se opravovaly 

střechy u fary. Do dnešního dne tam není u poslední řady křidlic daný plech, který by zamezil 

zatékání vody na poslední lať. Takže to tam úspěšně hnije x let a je to škoda. Upozorňuji na to. 

Vím, že to není starost obce, ale bylo by to dobré nějakým způsobem dokončit.  

 

Paní Mgr. Svobodová Zdeňka 

Toho jsem si nikdy nevšimla. Já jsem to brala tak, že je oprava hotová. 

 

Jelikož nebyly další dotazy ani připomínky, předal pan starosta slovo panu řediteli školy Mgr. Karlu 

Hasoňovi Ph.D., který informoval zastupitele o počtech žáků a činnosti školy. 

 

 

 

Po ukončení prezentace pana ředitele ukončil pan starosta zasedání a popřál všem přítomným pěkný 

zbytek dne. 

 

 

 

Konec: 19:15 hodin. 

 

Vyhotoveno dne: 21.6.2021 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Hana Opatřilová    …........................................... 

  

 

Starosta: Ing. Ondřej Hudec    …........................................... 

 

 

Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Eva Kalová  …............................................. 

  

                

                              JUDr. František Pernica  …........................................... 


